
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  07.11.2022 r. o  godz. 15.00 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu zdalnie: 

- Krzysztof Furman 

- Agnieszka Janus 

- Justyna Snopek 

- Renata Supernak 

- Edyta Wójcik 

 

Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, 

powitał przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 

posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy 

na lata 2022-2032. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wraz                                          

z autopoprawkami. Powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje się dokonać zmian: 

1. w wydatkach na programy, projekty lub zadania związane z programami 

realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust 1 pkt 2 i 3, 

polegających na:  

- wydłużeniu okresu realizacji projektu „Cinderella then and now” do 2023 r., zmiany 

wartości łącznych nakładów finansowych o kwotę 119,52 zł, wprowadzeniu limitu 

wydatków na 2023 r. w wysokości 19.116,68 zł oraz zwiększeniu limitu zobowiązań                    

o kwotę 19.116,68 zł;  



- skorygowaniu wartości łącznych nakładów finansowych dla projektu „W zdrowym 

ciele zdrowy duch” poprzez ich zmniejszenie o kwotę 2.377,89 zł, zmniejszenie limitu 

zobowiązań o kwotę 2.377,89 zł oraz limitu wydatków na 2022 r. o kwotę 1.902,31 zł 

oraz na 2023 o kwotę 475,58 zł. Zmiana wynika ze zmiany kursu EUR przy obliczaniu 

wartości projektu;  

- zmniejszeniu łącznej wartości zadania „Cyfrowa Gmina" o kwotę 75.000,00 zł, 

zmniejszenie limitu zobowiązań o kwotę 75.000,00 zł oraz zmniejszenie limitu 

wydatków w 2022 r. o kwotę 128.000,00 zł a w 2023 r. zwiększenie limitu wydatków             

o kwotę 53.000,00 zł.  

2. w wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe, polegających na:  

- zmianie limitu wydatków dla zadania „Poprawa infrastruktury drogowej...” w taki 

sposób, że w 2022 r. zmniejsza się limit o 100.000,00 zł a w 2023 r. zwiększa się limit 

wydatków o kwotę 100.000,00 zł;  

- wydłużeniu okresu realizacji zadania „Wniesienie wkładów do spółek prawa 

handlowego" do roku 2024, zmniejszeniu limitu wydatków na 2022 r. o kwotę 

3.433.360,00 zł, zwiększeniu limitu wydatków na 2023 r. o kwotę 2.433.360,00 zł oraz 

wprowadzeniu limitu wydatków na 2024 r. w wysokości 1.000.000,00 zł; 

- zwiększeniu wartości łącznych nakładów finansowych oraz limitu zobowiązań dla 

zadania „Dobudowa pomieszczeń przedszkolnych ...” o kwotę 496.209,00 zł, 

wydłużeniu okresu realizacji zadania do 2023 r., zmniejszeniu limitu wydatków na  

2022 r. o kwotę 605.788,45 zł oraz wprowadzeniu limitu wydatków na 2023 r.                    

w wysokości 1.101.997,00 zł;  

- zmniejszeniu limitu wydatków dla zadania „Przebudowa ul. Szostka w Łazach" na 

2022 r. o kwotę 300.000,00 zł oraz zwiększeniu limitu wydatków na 2023 r.                                  

o 300.000,00 zł. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2022-2032. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy  na  rok 2022. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wraz                                          

z autopoprawkami. Powiedziała, że niniejszym projektem uchwały proponuje się: 

1. zmiany w planie dochodów budżetowych polegające na zmniejszeniu planu 

dochodów budżetowych o kwotę 2.327.248,81 zł, w tym: 

- zmniejszenie dochodów z tytułu środków na realizację projektu w ramach 

programu Erasmus+ przez Szkołę Podstawową w Chruszczobrodzie pn. „W zdrowym 

ciele zdrowy duch” o kwotę 1.902,31 zł (rozdział 80195), 

- zwiększenie planu dochodów z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami                          

w wysokości 104.328,00 zł (rozdział 90002), 



- zwiększenie planu dochodów realizowanych przez OSIR z tytułu świadczonych 

usług zapewnienia zakwaterowana i wyżywienia dla obywateli Ukrainy w wysokości 

76.390,00 zł (rozdział 92605), 

- zwiększenie planu dochodów majątkowych z tytułu środków z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 254.971,50 zł (rozdział 60016), 

- zmniejszenie planu dochodów majątkowych z tytułu planowanych środków                       

z Funduszu Dopłat w wysokości 3.433.360,00 zł (rozdział 70095), 

- otrzymanie refundacji środków na termomodernizację budynków użyteczności 

publicznej w wysokości 669.324,00 zł (rozdział 90005), 

- zwiększenia planu dochodów z tytułu planowanej sprzedaży wyposażenia OSP                     

w wysokości 3.000,00 zł. 

2. zmiany w planie wydatków budżetu polegające na: 

a) zwiększeniu planu wydatków budżetowych w wysokości 1.097.208,50 zł z tytułu: 

- zwiększenia dotacji dla NSP w wysokości 200.000,00 zł. (80101), 

- zwiększenia wydatków na wynagrodzenia dla nauczycieli oraz zakup opału do 

szkół w wysokości 433.519,00 zł (80101), 

- zwiększenia wydatków na zadanie „Przebudowa ul. Szostka w Łazach" o środki 

pochodzące z RFRD w wysokości 254.971,50 zł, 

- przeznaczenia środków na wydatki związane z usługami geodezyjnymi               

10.000,00 zł (rozdział 70005), 

- wykupu działek w wysokości 15.000,00 zł (rozdział 70005), 

- zwiększenia wydatków na realizację usług odbioru odpadów komunalnych                        

w wysokości 104.328,00 zł, 

- zwiększenia wydatków na zadania realizowane przez OSIR w wysokości 

76.390,00 zł (92605), 

- planowanej do udzielenia dotacji dla OSP na zakup wyposażenia w wysokości 

3.000,00 zł; 

b) zmniejszeniu planu wydatków budżetowych o kwotę 4.824.022,26 zł z tytułu: 

- zmniejszenia wydatków na wniesienie udziałów do RTBS o kwotę                  

3.433.360,00 zł (70095), 

- zmniejszenia wydatków na zadanie „Dobudowa pomieszczeń przedszkolnych                   

w SP Chruszczobród" o kwotę 605.788,45 zł (środki RFIL) (80195), 

- zmniejszenia wydatków na zadanie „Poprawa stanu infrastruktury drogowej ...”              

o kwotę 100.000,00 zł (środki RFIL) (60014 i 60016), 

- zmniejszenia wydatków na zadanie „Przebudowa ul. Szostka w Łazach” o środki 

RFIL w kwocie 554.971,50 zł (60016), 

- zmniejszenia wydatków na zadanie „Cyfrowa Gmina” o kwotę 128.000,00 zł 

będącą wkładem własnym do projektu (75095), 

- zmniejszenia wydatków na projekt „W zdrowym ciele zdrowy duch" o kwotę 

1.902,31 zł w związku z przeliczeniem wartości zadania wg innego kursu EUR (80195);  

c) przeniesieniu planu wydatków budżetowych dotyczących zadań realizowanych 

w ramach funduszy sołeckich oraz przeniesienia wydatków w wysokości 22.755,00 zł 

na zadanie „Zapobieganie kryzysowi wodnemu ..." z rozdziału 40002 do rozdziałów 

01043 (11.378,00 zł) oraz 90001 (11.377,00 zł); 



3. zmniejszenia planu przychodów budżetu o kwotę 1.260.759,95 zł. Kwota wynika 

ze zmniejszenia zaangażowania środków RFIL na wydatki w 2022. Wydatki te 

planowane są do realizacji na 2023r.; 

4. zwiększenie planu rozchodów budżetu o kwotę 138.805,00 zł z przeznaczeniem 

na udzielenie pożyczek; 

5. zmniejszyć zaangażowanie niewykorzystanych środków pieniężnych wynikające 

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu o kwotę 1.399.564,95 zł. Po zmianie kwota 

zaangażowanych środków wynikających z rozliczenia niewykorzystanych środków 

przeznaczonych na pokrycie deficytu wynosić będzie 423.808,27 zł; 

6. dokonać uaktualnienia załączników: 

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym                          

i nienależącym do sektora finansów publicznych, 

- zadań realizowanych z wyodrębnionych środków do dyspozycji sołectw w roku 

2022, 

- dochodów z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatki 

dotyczące funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi wraz                 

z kosztami obsługi tego zadania określonymi w art. 6r ust. 2 i 2a ustawy z dnia                        

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków 

Funduszu pomocy. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  (7 głosów za) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na  rok 2022. 

Komisja Rozwoju i Promocji większością głosów pozytywnie (2 głosy za, 2 głosy 

wstrzymujące się, 1 głos przeciw) zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej na terenie 

Gminy Łazy w miejscowości Łazy. 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 

ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy 

podejmowanie uchwał w sprawie herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami 

publicznymi  a także wznoszenia pomników (t.j. Dz.U. z 2022 r., poz. 559 z późn. zm.). 

Przedłożony projekt uchwały obejmuje propozycję nadania nazwy ulicy „Bajkowa” dla 

drogi wewnętrznej stanowiącą nieruchomość o numerze geodezyjnym 1001/1 obręb 

Łazy  w Łazach.  

Postępowanie administracyjne nadania ww. nazwy ulicy zostało wszczęte na wniosek 

wszystkich właścicieli nieruchomości 1001/1 stanowiącej drogę wewnętrzną do 

wydzielonych działek budowlanych. W jednogłośnie złożonym wniosku właściciele 



opowiedzieli się za wskazaniem nazwy ulicy „Bajkowa”, która została pozytywnie 

zaopiniowana przez Urząd Miejski w Łazach.  

Niniejsza uchwała umożliwi spełnienie wymogów wynikających z rozporządzenia 

Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021r. w sprawie ewidencji 

miejscowości, ulic i adresów (Dz.U. z 2021r. poz. 1368). 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie  (5 głosów za) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy drodze 

wewnętrznej na terenie Gminy Łazy w miejscowości Łazy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spaw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Śląskiego o zmianę 

rodzaju miejscowości. 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział, że podjęcie niniejszej uchwały jest 

kluczowe do prawidłowego usystematyzowania poruszonych we wniosku kwestii                   

tj. regulacji numeracji porządkowej, nazewnictwa ulic, wykonywania poprawnych 

meldunków, a ponadto rozwiązania problemów związanych z wydawaniem odpisów 

aktów stanu cywilnego czy rejestracji aktów stanu cywilnego.  

Silna przynależność społeczna mieszkańców do nazwy regionu i odrębność 

geograficzna Sołectwa Skałbania od Sołectwa Grabowa przemawia za zmianą rodzaju 

miejscowości z przysiółka wsi Grabowa na wieś Skałbania, która już de facto jest 

realizowana za sprawą posiadania odrębnego Statutu, osoby Sołtysa oraz Rady 

Sołeckiej. Odbyły się w tej sprawie konsultacje społeczne, do których byli uprawnieni 

pełnoletni mieszkańcy Sołectwa Skałbania. Mieszkańcy głosowali w anonimowej 

ankiecie, większość mieszkańców wyraziła wolę zmiany „przysiółka wsi Grabowa” na 

„wieś Skałbania”. 

Radna Renata Supernak zapytała jakie koszty  poniosą mieszkańcy i gmina Łazy                

w związku z podjęciem tej uchwały. 

Burmistrz Łaz odpowiedział, że gmina poszła drogą administracyjną  bez kosztową. 

Nie ma potrzeby zmiany obrębu, zostaje obręb Grabowa. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie  (5 głosów za) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra 

Spaw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Śląskiego                   

o zmianę rodzaju miejscowości. 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych                            

z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 



Radna Marta Grzesica powiedziała, że jesteśmy w nowym okresie finansowania                            

i w związku z tym czy wiadomo coś o środkach unijnych. 

Pani Agnieszka Perkowska - Kierownik Wydziału Rozwoju i Komunikacji Społecznej 

powiedziała, że województwo śląskie przygotowuje się do wdrażania projektów 

unijnych ale nie ma jeszcze zatwierdzonych wytycznych jak i szczegółowego opisu na 

jakie zadania i w jakich wysokościach będą przyznawane środki finansowe.  

 

Następnie głos w tej sprawie zabrał Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński mówiąc, że na 

spotkaniu w podregionie sosnowieckim nie powiedziano z których obszarów i kiedy 

oraz na jaką kwotę będą ogłaszane konkursy na projekty unijne. Gmina misi być 

przygotowana tzn. musi mieć dokumentacje techniczną na projekty. W przyszłym roku 

zorganizujemy spotkanie z Radnymi aby przedstawić informacje w tym temacie. 

 

Radna Danuta Ludwikowska powiedziała, że mieszkańcy pytają się czy w obok 

basenu na ul. Topolowej mogą być wymalowane pasy - przejście dla pieszych oraz 

zwróciła uwagę, że oświetlenie przejścia dla pieszych na ul. Wiejskiej przy 

skrzyżowaniu z ul. Brzozową jest bardzo słabe.  

Burmistrz Łaz odpowiedział, że na ul. Topolowej obok basenu nie mogą być 

wymalowane pasy ponieważ aby było przejście dla pieszych zgodnie                                                 

z obowiązującymi przepisami o ruchu drogowym to musi być chodnik po obu stronach 

jezdni. Aby zapewnić lepsze bezpieczeństwo na ul. Topolowej zostały zamontowane 

progi zwalniające. Jeżeli chodzi o oświetlenie przejścia dla pieszych na ul. Wiejskiej to 

urząd zwróci się z pismem do Starostwa Powiatowego w Zawierciu o polepszenie tego 

oświetlenia.   

 

Radny Zenon Głąb zapytał jakie jest zainteresowanie mieszkańców gminy Łazy 

zakupem węgla od gminy, czy wybrani zostali sprzedawcy węgla i jaki jest termin 

uruchomienia sprzedaży. 

Burmistrz Łaz powiedział, że gmina Łazy przystąpiła do sprzedaży węgla 

preferencyjnego. Wnioski do zakupu węgla będą przyjmowane od środy tj. 

09.11.2022r., Wysłane zostały zaproszenia na spotkanie do 8 przedsiębiorców, 

zgłosiło się 5 przedsiębiorców – składy węgla ( 2 w Łazach i 3 w Niegowonicach) 

gotowych do przywozu i sprzedaży węgla. Mieszkańcy gminy Łazy są zainteresowani 

zakupem węgla.  

 

Radna Wiesława Majczak zwróciła uwagę na zniszczenia jakie powodują dziki                         

na Wiesiółce oraz na dziurę-rozlewisko na ul. Szerokiej w Wysokiej. 

Burmistrz Łaz odpowiedział, że sprawa dzików zostanie zgłoszona po raz kolejny                 

do Kół Łowieckich. 

 

Radna Renata Supernak zapytała jakie ograniczenia prądowe gmina chce wprowadzi 

aby uzyskać oszczędności i czy Burmistrz planuje zamknąć basen w związku z trudną 

sytuacją ekonomiczną w kraju. 



Burmistrz Łaz odpowiedział, że planowane jest wyłączanie oświetlenia ulicznego                    

w gminie w godzinach nocnych, które to godziny są do ustalenia z Radnymi. Jeżeli 

chodzi o basen to nie zostanie on zamknięty. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                   Przewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

                        

                                                                                             /-/   Dariusz Tabas 

 

 


